
Virklund Lokalrådsmøde 9/3-2023 kl. 19.00 i Fritidscentret 

1. Valg af referent 

Referent: TKB 

Fremmødte: TKB, DJ, OK, AK, LDS 

Fravær: Ingen 

 

2. Videreformidling af info og VL referater 

Forslag: Alle referater offentliggøres på Virklund Lokalråds Facebook Gruppe 

(https://www.facebook.com/groups/685231376533736/).  

Beslutning: Enighed om at poste referater etc. på Facebook Gruppen 

 

3. Status på 

a. Centerområde (Anders) 

Info: Intet nyt ud over der er bevilliget penge til trafikløsningen. Trafikløsningen 

påbegyndes snart, som tidligere meldt ud af kommunen.  

b. Varmeplan (Dorthe) 

Beslutning: TKB ringer til Søren Kristensen (Formand, Silkeborg Forsyning) med tanke på at 

afholde et møde med Virklund, hvor tilslutningspriser, tanker,  etc er mere håndgribelige. 

Andet: TKB blev opmærksom på Norlys Vækstpulje og har kastet bolden op om der måske 

er en anden løsning end den Kommunen og Silkeborg Forsyning går efter. Dette kan måske 

bruges, hvis den nuværende valgte løsning ikke gennemføres, hvis tilslutningsprocenten 

ikke opnås. 

Ydermere er TKB uforstående over for at Silkeborg Forsyning/Kommunen har sagt, at et 

lokal fjernvarmeværk ikke kan blive rentabelt. Denne uforståenhed stammer fra veldrevne 

værk i fx Hvalpsund og Gedsted, der hver leverer varme til ca. 450 boliger. Der er ca 1.300 

boliger i Virklund. Oplysningerne er ikke undersøgt til bunds, men bør måske følges lidt 

længere for at udfordre Forsyningen/Kommunen, hvis Virklund ikke opnår de 65% 

tilslutningsprocent, som der lige pt. skal opnås. 

En god Virklund borger har foreslået at der laves en undersøgelse i Virklund om hvor vi står 

med vores interesse for at tilslutte sig fjernvarmen. Denne borger har foreslået at vi tager 

fat i Virklund Vandværk, da de har adgang til alle borgere i Virklund. 

Beslutning: TKB tager fat i formanden for Virklund Vandværk og ser om det kan lade sig 

gøre. Også med henblik på GDPR regler.  

c. Trafik (Otto) 

Intet nyt ud over det der er oplyst omkring den nye trafikløsning 

d. Mørksøvej (Luis) 

Intet nyt. 

e. Kommune- og borgerkontakt (Thomas) 

TKB har tidligere meldt ud til kommunen, at TKB synes at vidensdelingen var for ringe, hvis 

lokalrådet skal kunne give Virklunds borgere den nødvendige og ønskede information. Det 

resulterede i et møde med kommunen, hvor fire fra lokalrådet deltog og fem fra 

kommunen. Der er desværre (i TKB’s øjne) indgået en aftale mellem lokalrådene i Silkeborg 

og Kommunen, som man skal følge ret slavisk. TKB overvejer om der personligt er 

ressourcer til at arbejde for en langt mere smidig og effektiv samarbejdsaftale mellem 

Kommunen og lokalrådene. Det vil ifølge TKB på sigt gøre, at de frivillige 



lokalrådsmedlemmer ikke skal bruge unødig tid på at indhente info, som kommunen i 

forvejen selv er interesserede i at have liggende og derved hurtigt, og med mere eller 

mindre faste mellemrum, kan sende til lokalrådene. Det kunne fx være omkring fjernvarme 

eller andet. Kommunen har efterfølgende haft indkaldt til en temadag med lokalrådene, 

hvor et punkt på agendaen hed noget a la ”Forventningsafstemning for samarbejdet 

mellem Kommune og lokalråd”. Det er jo positivt, bortset fra at tiden afsat til punktet var 

de sidste ti minutter på temadagen. Og ydermere er temadagen så netop blevet aflyst pga. 

for få tilmeldte.       Dette er hovedsaligt TKB’s synspunkter.  

f. Nyt fra byrådet (Luis og Dorthe) 

Virklund har gjort opmærksom på nogle borgeres bekymring omkring den nye trafikløsning.  

g. Nyt fra Menighedsrådet (Anders) 

Vores præst Jakob er tilbage igen og påbegynder sit altid gode arbejde 15/3. Velkommen 

tilbage til Jakob. Lørdag den 25/3 er der sognedag med spil, hygge etc.  

h. Hjertestarter (Anders) 

Brugsen vil gerne give tilskud til hjertestarteren, der i en periode skal flyttes til sognehuset 

fra det ”gamle” centerområde. Når det nye center er bygget færdigt, flyttes hjertestarteren 

til det nye centerområde.  

i. Førstehjælpskurser (Thomas) 

Der er mulighed for at afholde førstehjælps- og hjertestarterkurser i Virklund, hvis det kan 

have interesse. Lokalrådet er i besiddelse af kontaktinfo på kursusudbydere. Hvis der er 

nogen eller nogle i Virklund, der vil tage stafetten, vil lokalrådet meget gerne støtte op om 

det. 

j. Andet 

LDS søger på vegne af Lokalrådet og Virklund blomsterfrø hos kommunen til vilde blomster. 

Kommunen har opkøbt nogle områder i Knudlund og planlægger at plante træer. Skovene 

plantes i år og næste år. 

4. Lokalrådets Synlighed i Virklund jf. Luis’ tanker (Luis) 

Dette punkt venter til et af de kommende møder. 

5. Lokal energikonsulent på fællesmøde (Anders) 

Dette lukkes ned. Anders giver besked til energikonsulenten. 

6. Årligt arrangement for Virklunds frivillige kræfter 

Beslutning: Det skal kombineres med punkt 4. Det skal overvejes godt, da der (heldigvis) er utroligt 

mange frivillige i Virklund. 

7. Opfølgning på TKB’s møde med Martin Jakobsen 
TKB fortalte om sit møde tirsdag morgen den 17. januar 2023 med Martin Jakob Jakobsen 
(Formand for Plan- og Vejudvalget). Her havde de to en snak om trafikken i Virklund. 
Kommunen har meldt ud, at de snart påbegynder undersøgelser af muligheder for udvidelse af 
Virklund Skole på grund af befolkningstilvæksten i Virklund. Med det in mente og med tanke på de 
nye planlagte ændringer i veje og lyskryds pga. den nye centerplan, har lokalrådet ytret bekymring 
for de fremtidige trafikale forhold i Virklund.  
Derfor fortalte Thomas, at der er hørt mange bekymringer i Virklund om, hvordan trafikken 
fremover skal afvikles i Virklund. Martin og Thomas kom bl.a. ind på emner som: 

• "Kys og Kør" muligheder ved hallen 
• Forældres aflevering af skolebørn ved Virklund Skolesti/Thorsøvænget 
• Øget tung trafik til det nye centerområde og generelt øget trafik til indkøbsmulighederne 
• Øget trafik omkring skole og hal, når der er flere børn i trafikken på vej til/fra skole 
• Øget trafik Vesterlundvej/Virklundvej pga lukning af kryds ved Horsensvej/Virklundvej 



• Ønske om at den person fra kommunen der regner og tegner de nye vejforhold skulle bruge flere 
morgener og eftermiddage på vejene i og omkring Virklund, inden der blev taget beslutninger. 
Og dette i spidsbelastnings tider. 

• Udvikling af Virklund 
Alt dette er drøftet og Martin Jakobsen lovede, at tage bekymringer og synspunkter med til 
kommunen og få overvejet tingene. Lokalrådet ønsker hermed, at gøre kommunen opmærksom 
på, at vi ikke kun skal tænke frem til 2024, når det nye center kommer. Men i høj grad tænke 10 
og gerne 20-30 år ud i fremtiden. Lokalrådet vil gerne tænke langsigtet for 1) at spare kommunen 
for en masse penge og 2) at genere Virklunds borgere mindst muligt med gravearbejde etc. 

8. Høringssvar om trafik og busser 

Regional Bustrafik holder fast i deres beslutning om nedskæring i antal afgange. Kommunen har nu 

en opgave, der går på, at skaffe enkelte flere afgange. Omfanget er endnu ikke vedtaget. Lokalrådet 

kan ikke gøre mere lige pt. 

9. Virklund Skole 

a. Kapacitetsundersøgelse 

Der er afsat penge til at undersøge hvorledes skolen kan håndtere de flere børn der 

forventes over de næste mange år. Altså en forundersøgelse. 

10. Befolkningstilvækst 

a. TKB har ytret bekymring om den befolkningstilvækst i Virklund som Kommunen ønsker. 

Kommunen kalder det en udvikling. TKB er ikke enig i beslutningen. TKB frygter, at det kan 

ødelægge Virklunds lokale DNA med en stor procentdel flere borgere. Kommunens 

prognose siger ca. 4.500 borgere i Virklund i 2035. Ét er den naturlige tilvækst når ældre 

flytter ud og børnefamilier flytter ind. Men med flere boliger i Virklund forventer man 

fremover, at skolen skal være 4-sporet. Det mener TKB, bliver for voldsomt. Generelt 

ønsker Silkeborg at øge sin befolkning til ca. 111.500 fra de i dag ca. 99.400. Der er ikke 

udpræget enighed i lokalrådet om dette emne. Helt som det skal være for at alle meninger 

vendes på lokalrådsmøder. 

AK deler ikke TKB’s bekymring og siger: Da industriområdet har mistet sin betydning og da 

der gennem adskillige år ikke har været søgning mod industriområdet, som har været 

kendetegnet ved at bestå af industrivirksomheder samt blandet bolig- og erhvervsområdet, 

er det naturligt at omdanne området, så det får en mere attraktivt fremtræden og en bedre 

benyttelse. Området har som følge af den mindre industrielle betydning gennem adskillige 

år været et transformationsområde, idet ønsket har været at omdanne området fra den 

nuværende status til et boligområde, hvilket har været omtalt på flere borgermøder og ikke 

mødt modstand. Jeg bakker op om udviklingen af området til boligområde og mener ikke at 

den foreslåede udvikling vil ødelægge Virklund som lokalområde. 

Beslutning: TKB kontakter skolebestyrelsesformanden for at høre deres tanker om skolens 

fremtid. Evt. invitere skolebestyrelsen ind til et møde med lokalrådet. 

11. Næste møde i Fritidscentret (LDS reserverer):  

- Torsdag den 8. juni 2023 kl. 19.00 

- Torsdag 7 september 2023 kl. 19.00 

- Torsdag 7. december 2023 kl. 19.00 

 

Virklund Lokalråd: 

• Thomas Vaaben Kyø-Brandt (TKB), Formand 



• Otto Klitgaard (OK), Kasserer 

• Dorthe Jensen (DJ), Medlem 

• Anders Kaysen (AK), Medlem 

• Luis Da Silva Martins (LDS), Medlem 

 

• Mail: virklundlokalraad@gmail.com 


